
    
Protokół Nr 6/19

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, które odbyło się 
w dniu  8.05.2019 r. godz. 13.00- , sala  Nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach.

Posiedzeniu przewodniczyła- Grażyna Wójcik – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności ( zał. nr  1).
 Porządek obrad ( zał. nr  2).

Pani  Katarzyna Muszyńska Skarbnik Miasta  przedstawiła swego zastępcę Mariusza 
Hochmana.  

 
Ad. 1
Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i przyjęcia protokołu Nr 5/19 z dnia 20.03.2019 r. 
Nie było uwag do porządku  i protokołu, przyjęto.

Ad.2
Zaopiniowanie  projektu uchwały     zmieniającej  uchwałę  Nr  XXVI/314/12 Rady Miejskiej  
w     Pabianicach z dnia 31 maja 2012r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych  
oraz  warunków  korzystania  z  przystanków  komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub
zarządzającym jest Gmina Miejska Pabianice (zał nr    3  ).  
Uzasadnienie- W związku ze zmianami lokalizacji przystanków wynikającymi z wniosków
mieszkańców lub zarządców dróg, a także remontem drogi wojewódzkiej 485 i przyszłym
uruchomieniem  nowej  krańcówki  dla  autobusów  przy  ul.  Podmiejskiej  w  ramach
projektu „Modernizacja  i  rozwój  komunikacji  miejskiej  w  Pabianicach"  konieczne  jest
zaktualizowanie  wykazu  przystanków  komunikacyjnych  komunikacji  zbiorowej
stanowiącego załącznik nr 1 do uchwały nr XXV1/314/12 Rady Miejskiej z 31 maja 2012r.  

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik – ponieważ nie ma nikogo z wydziału, przenieść
omawianie  uchwały na koniec.

Naczelnik  Wydziału Ochrony  Środowiska Agnieszka Pietrowska omówiła projekt uchwały.

Ad. 3
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie       określenia  zasad  udzielania  dotacji  na  
wymianę węglowych źródeł ciepła (zał nr 4 ).
Uzasadnienie-Niniejsza  uchwala  określa  zasady  dotacji  celowej  na  zadania  służące
ochronie powietrza (likwidacja niskiej  emisji) poprzez wymiany węglowych źródeł ciepła
i zastąpienie ich ekologicznymi źródłami. 

Wprowadzenie systemu dofinansowania do wymiany źródła ogrzewania wymaga
uporządkowania zasad, na podstawie których może zostać udzielona dotacja. Regulamin
dotacji precyzuje obowiązki osób (Wnioskodawców) ubiegających się o uzyskanie dotacji,
określa wysokość maksymalnej dotacji i zasady jej rozliczenia. 
Całość środków finansowych przeznaczonych na dotacje dla Wnioskodawców (właścicieli
nieruchomości  położonych  na  terenie  Miasta  Pabianic)  pochodzić  będzie  ze  środków
budżetu Miasta Pabianic. 

Na podstawie art.7 ust 3 i 3a ustawy z dnia 30 kwietnia 2004 r. o postępowaniu
w sprawach dotyczących pomocy publicznej (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 362) projekt uchwały
został poddany opiniowaniu przez Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz Prezesa Urzędu
Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 



Radna  Monika  Cieśla  -  czyli  jak  jest  sieć  gazowa  w  ulicy  to  nie  można   dostać
dofinansowania na piec węglowy.

Naczelnik  Wydziału Ochrony  Środowiska Agnieszka Pietrowska -  tak.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski- przy pracach nad budżetem wnioskować do
Prezydenta  by  ta  kwota  była  zwiększana,  ma nadzieję  że  też  środki  krajowe uda  się
pozyskać i połączymy siły.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały–8, przeciw – 0, wstrzymało
się – 0. 

Ponownie Ad.2
Naczelnik  Wydziału Infrastruktury Technicznej i Komunikacji Andrzej  Różański – omówił
projekt uchwały . Dochodzą nowe przystanki.

Radny Krzysztof Hile-  słupki przystankowe - zwraca uwagę na nazwy są błędy.

Naczelnik Andrzej Różański -  zwróćmy uwagę wykonawcy.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały–8, przeciw – 0, wstrzymało
się – 0. 

Ad. 4
Zaopiniowanie wykonania budżetu  za rok 2018   w zakresie podległych merytorycznie   
komisji wydziałów i jednostek Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2018 (zał nr 
5).

Naczelnik   Renata   Sielczak - Wydział Urbanistyki;  
Budżet  wydziału  to   106  tys.  zł  z  przeznaczeniem   na  opracowania  związane   z
miejscowymi planami zagospodarowania przestrzennego  i   rewitalizacją oraz utrzymanie
geoportalu, wykonano zdjęcia lotnicze miasta. Wykonanie 88,11 %

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu   –8,  przeciw-0,
wstrzymało się -2. Przyjęto. 

Naczelnik   Paweł Pietrzak-    Wydział Inwestycji i Eksploatacji;  
Plan po zmianach  wyniósł 14.212.000 zł, ale  zrealizowano tylko 1.909.000 zł.   z 12 mln
zł  na termomodernizację wydano tylko 300 tys. zł .
Nie wykonano trybun na stadionie PTC w ramach budżetu obywatelskiego bo  nie było
możliwości wykonania w tej kwocie.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik – co z tym projektem termomodernizacji.

Naczelnik  Paweł  Pietrzak-   niedobrze,  prace  nie  zakończone  na  żadnym  obiekcie,
dopinamy dokumentacje i może w VI nastąpią pierwsze odbiory. Mamy aneks do umowy
przedłużający termin do końca roku  zakończenia i rozliczenia środków unijnych. 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik – gdzie najgorzej.

Naczelnik Paweł Pietrzak-są 3 placówki gdzie toalety i instalacje wodne są do wykonania



przedszkole nr 11, 16, szkoła 17. te instalacje muszą czekać na wakacje. A tu dyżury są
ustalone  w  tych  placówkach.  Będzie  rozmawiał  z  Naczelnikiem  Boryniem.  W  innych
placówkach  podstawowe  prace   są  wykonane  i  teraz  musimy  doprowadzić  do  stanu
używalności i likwidacji usterek.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu–0,  przeciw-0,
wstrzymało się -8.  Reasumpcja głosowania.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu–1,  przeciw-0,
wstrzymało się -7. Zaopiniowano pozytywnie. 

Naczelnik  Agnieszka Pietrowska-    Wydział Ochrony Środowiska  
Plan wyniósł 11.700.000 zł, wydatki bieżące to  83%, 17 %  stanowią wydatki majątkowe
Budżet wykonany w  96%, z powodu  braku zgody konserwatora na wykonanie chodników
na skwerze ul.  Kościuszki  i  dlatego nie  zrobione,  zgoda dopiero w tym roku.  Wydatki
inwestycyjne  to też urządzenie placu zabaw w Parku Wolności, i doposażono pozostałe
place, iluminacje świetlne,  latarnie i dokumentacja projektowa  z  terenem pod pawilon dla
kotów.
Bieżące  wykonanie  to   90%   przeznaczone  głównie   na  gospodarkę  odpadami  i
utrzymanie parków i  skwerów, opiekę  nad zwierzętami,  nowe zadania to  odnowienie
starych urządzeń na placach zabaw i naprawa ławek.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu   –8,  przeciw-0,
wstrzymało się -0. Przyjęto. 

Naczelnik Andrzej  Różański -   Wydział Infrastruktury Technicznej i Komunikacji;   
Plan 74.814.151,55 zł,  wykonanie 24.265.716,87 zł,  co stanowi 32,43%. Niewykonanie
planu spowodowane było tym, że 14.06.18 otworzyliśmy oferty na I etap - łódzki tramwaj
metropolitarny, a najniższa złożona oferta przekraczała o 28 mln zł nasze zaplanowane
środki. Dzięki środkom w tym roku Marszałka i Państwa zgodzie  w kwietniu odbył się
nowy przetarg i czekamy na zgłaszanie uwag do 10.05.Trudno powiedzieć kiedy to się
zakończy.
Projekt  -modernizacja  i   rozwój  komunikacji   zakup  10  szt  autobusów  z  18  szt.
planowanych, wykonawca dostał 2 mln zł kary za niewywiązanie się z umowy i  do k. maja
ma być 8 szt.
W ramach tego projektu  4  + 1 w tym roku zamontowano biletomaty. PKP naliczył wysoki
czynsz za dzierżawę miejsca.
Wydatki  to   utrzymanie  komunikacji  zbiorowej  11.608.803  zł  ,  w  tym  też  za  linie
tramwajową  41. i linię nocną.
Od 1.01.2018 zmieniła się ustawa -prawo wodne i płacimy olbrzymie stawki za utrzymanie
kanalizacji deszczowej Przykładowo w 2017 r. do Marszałkowa wpłaciliśmy 13.700 zł, a w
ub. roku 265 tys. zł  do Skarbu Państwa -Wody polskie.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik -jak realizacja ścieżek rowerowych. 

Naczelnik  Andrzej  Różański-   mamy  inżyniera   kontraktu,  specyfikacja  warunków
zamówienia,   jest  zgoda   urzędu  marszałkowskiego  na  przedłużenie  terminu   o  rok.
Czekamy na aneks.

Radny Krzysztof Hile- opłaty za energię  elektryczną jak wyglądają.



Naczelnik Andrzej Różański-  faktury przychodzą wg nowych stawek 345 zł, było 218 zł .
PGE ma powrócić do stawek z czerwca z ub.  roku na razie mamy płacić wg nowych
stawek, jest ich pismo że zwrócą tę różnicę.
Dostaje m-cznie ok. 150 faktur i są w nich  błędy np. na 3 tys. zł akcyzy i to oddaliśmy do
korekty.

Radna Bożenna Kozłowska- w spraw. roz. 90015 str. 40 -oświetlenie ulic, placów i dróg
jest plan 2.128.000 zł a wykonanie 1.380.5482,53 zł.  skąd taka różnica. 

Naczelnik  Andrzej  Różański-  nie  ma  tego  dokumentu,  ma  swoje  sprawozdanie  gdzie
oświetlenie  ma  na  2  zadaniach  :.zakup  energii   plan  1.568.011,19 zł,a   wykonanie.-
1.566.699,86 zł.  oraz konserwacja punktów  świetlnych plan 1003.988,81  zł wykonany  w
100%. Mamy zawartą nową umowę na konserwację.

Radna Bożenna Kozłowska-  poprosi na piśmie przed sesją  o wyjaśnienia.

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik - do  Naczelnika Pietrzaka jak 3 punkty  świetlne
na Popławskiej.

Naczelnik Pietrzak – są zawarte umowy i ma nadzieję,  że  to będzie w tym roku.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu   –7,  przeciw-o,
wstrzymało się -7. Przyjęto.

-   Schronisko dla Zwierząt;   
Przewodnicząca  Komisji  Grażyna  Wójcik  -nie  ma  dyrektora  ale  materiały  mamy  w
sprawozdaniu, proponuje zaopiniować.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu   –7,  przeciw-0,
wstrzymało się -0. Przyjęto. 

Z-ca    Dyrektora Sławomir Wasilczyk -   Zarząd Dróg Miejski  ch   
Dochody  wykonane  w  100%,  wydatki  bieżące  w  94,39  %,  a  wydatki  Inwestycyjne  w
96,54%, Plan  inwestycyjny  zakładał 5.824.000 zł , wykonany 5.622.000 zł

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu–7,  przeciw-0,
wstrzymało się -0. Przyjęto. 

Dyrektor Grzegorz Janczak -  Miejski Zakład Pogrzebowy.
Plan  dochodów  zrealizowano w 99,7%,  a  wydatków  w 98%. Dochody wyższe od
wydatków rok był trudny i ten będzie jeszcze o 30 % wzrost wywozu śmieci.
Także kwestia energii elektrycznej.

Radny Krzysztof Hile-- czy to kiedy byliście w układzie z miastem było lepsze czy teraz jak
sami kontraktujecie śmieci.

Dyrektor Grzegorz Janczak --  najpierw było to korzystne, potem zwyżka i  wyszliśmy z
układu miejskiego bo były tańsze, ale teraz wzrost.
•



Radny Tadeusz Gęs- śmieci i recycling rozdzielać:szkło, plastik i zielone osobno czy to nie
byłoby taniej  przy segregacji.

Dyrektor  Grzegorz  Janczak  --  propozycja  trafna,  mieliśmy  z  miasta  pojemniki  bo  był
projekt  ale ma to sens  jeśli ludzie zaczną szanować i robić segregację.

Naczelnik  Agnieszka  Pietrowska-  odpady  cmentarne  też  są  inaczej  traktowane,  np.
wiązanki nie mogą być do odpadów zielonych bo jest drut, wstążka. 

Radny  Tadeusz  Gęs-  na  cmentarzu  ewangelickim  powieszono  wielką  tablicę  dot.
wypożyczenia narzędzi  i może też u nas  zrobić o selekcji.

Dyrektor  Grzegorz  Janczak  --jak  były  pojemniki  do  segregacji,  to  była  kontrola  i
nieprzyjemności  w ekoregionie i nie ma szans na selekcję,  bo nie ma skupu na szkło ze
zniczy, wkłady zalane woskiem  nie podlegają.  Należy ludzi uświadamiać.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  wykonania  budżetu   –7,  przeciw-0,
wstrzymało się -0. Przyjęto.  Opinia komisji  dot. wykonania budżetu  za 2018 r.(zał nr 6).

Ad.9
Powołanie podkomisji ds. infrastruktury rowerowej  w składzie: Monika Urbańska, Grażyna
Wójcik, Krzysztof Rąkowski, Tadeusz Gęs, Adam Kaczorowski, Gabriel Grzejszczak.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem powołania podkomisji i składu  –7, przeciw-
0, wstrzymało się -0. Przyjęto.  
Podkomisja  1 posiedzenie -16.05.godz. 15.00, sala 32.

Ad.10
Sprawy różne- nie było.
Załączniki są dostępne  do wglądu w Biurze Rady
Na tym zakończono posiedzenie o godz. 14.05.

Protokółowała:              Przewodniczyła:

      Monika Ludziejewska                                                       Grażyna Wójcik


